
  
LATVIJAS PAŠVALDĪBU IZPILDDIREKTORU SANĀKSME 

 

PROTOKOLS 

 

2025. gada 7.februārī 

Limbažu novada Salacgrīvā         Nr.2.                                                 

 

Sanāksme atklāta  plkst. 10.00 

Sanāksmi vada  LPIA valdes priekšsēdētājs U.Fjodorovs 

Sanāksmi protokolē  LPS padomniece S.Sproģe 

Sanāksmē piedalās  (reģistrācija pielikumā) 

 

Dienas gaita: 

09.30 Dalībnieku reģistrēšanās  

10.00 Novada prezentācija. KS reorganizācija- pieredzes stāsts 

10.45 LPIA valdes informācija 

11.00 Kiberdrošības speciālistu sagatavošana RTU/Google projekta ietvaros 
 

11.20 Civilā aizsardzība, speciālistu pienākumi, tiesības, patvertnes (telpu apsekošanas 
rezultāti, marķēšana, pieejamība sabiedrībai nepieciešamības gadījumā u.c.). 

11.50 Rīgas pieredzes stāsts 

12.10 Gatavība un darbības  nepārtrauktība pašvaldībās krīzes situācijās 

12.30 Jautājumi/atbildes, diskusija 

12.45 Novada apskate (ar autobusu)  - Zvejnieku parks (renovēta estrāde, stadions)  
Kapteiņu osta  
Jahtu servisa ēka un promenāde, tilts par Salacu 

15.30  Dienas  kopsavilkums 

~16.00 pašvaldības izstāžu zāle– veikals  Radīts Limbažu novadā  

 

 

1.§  

 

Limbažu novada domes priekšsēdētājs Dagnis Straubergs uzrunā izpilddirektorus. 20 gadus jau vada 

pašvaldību (Salacgrīvu un Limbažu novadu tagad), bet pirmo reizi piedalās izpilddirektoru sanāksmē. 

Eiropā teiktu “cienījamie mēra kungi un kundzes!, būtu no tautas ievēlēti un mēs būtu politiskie līderi… 

Kad sāku, Vācija skolēģis paskaidroja dēlam, ka tētis vairs neprojektē būves, bet tagad projektē sabiedrību. Tā 

arī vajadzētu būt, - strādāt un katru lēmumu pieņemot domāt, ko labu tas dod novada iedzīvotājiem. 

Reorganizēja novadu pēc loģikas, kā vajag šeit, - ministrijai nepatika, daudziem arī šeit nepatika… 

Galvenais nav pirms vēlēšanām “griezt lentes”, bet katram projektam sabiedrībai jādod labumu. Nevienam 

nekas nav jādāvina, kopā jāattīsta teritorija, jārunā varbūt garāk, bet jābūt rezultātam! Nevajag apmierināt savu 

ego, iegūt lēto doponīmu! 

 

Novada izpilddirektors Artis Ārgalis iepazīstina ar Limbažu novadu (1.prezentācija pielikumā) 



 

2.§ 

 

LPIA priekšsēdētājs Uģis Fjodorovs iepazīstina ar valdes aktualitātēm 

• Situācija CA jomā pašvaldībās, sadarbība ar valsts institūcijām. 

Neskaidrības-  

1. Trūkst prasības patvertnei,  būvnormatīvi? 

2. Valsts – ko piedāvā no savas puses? 

3. Pilotprojekts- sagatavot prototipu, kādām jābūt patvertnēm. Cik ilgi uzturēšanās šāda tipa 

patvertnē? Ko tālāk cilvēkiem darīt, ja krīze ilgāk?  

4. 20 miljoni esot budžetā? Ko par to var izdarīt? Cik būs vēl līdzekļi? Kādā termiņā varam plānot 

cilvēku drošību savā valstī?  Runā par patvertņu skaitu, bet nerunā par ietilpību. Kāds ir valsts plāns?  

5. Valsts rezerves? (Possesor- atbildīgs). Kur noliktavas? Sekas stratēģisko objektu privatizācijai!  

6. Privātā iniciatīva?- jāvienojas par “burkānu”, lai var izmantot publiski. 

7. Iekšējai drošībai noteikt procentu, tāpat kā liekam 2-3% ārējai drošībai. 

• LPIA sanāksme Ventspilī 7.martā koncertzāle  “Latvija”-  kultūrvēsturiskais mantojums: Dziesmu 

svētku kustība un drošība, nac.mantojuma glābšana (mantojuma pārvalde); objekti Gāliņciema 

bibliotēka, Brīvdabas muzejā jauna muzeja ēka. Nacionālo kultūras centru (S.Pujāte), KM (D.Vilsone), . 

Kultūras galvaspilsēta Liepāja/Kuldīga. 

• LPIA sanāksmes un tēmas 

• LPIA valdes sēdes un paplašinātās diskusijas. 

• Dažādi jautājumi: 

- Pielaide valsts noslēpumam 

- Meža dienas 2025. idejas līdz 15.martam (viena pašvaldība līdz 2000EUR) 4 semināri Latvijā, 

3-4 dienu seminārs Somijā. 

- virkne pašvaldību ir saņēmušas apjomīgu Valsts kontroles informācijas pieprasījumu par finanšu 

datu iesniegšanu- VK atbilde: identiska vēstule arī pagājušajā gadā. Bet detalizētāk: 

• vēstulē minētais datu eksports no grāmatvedības reģistriem, kas programmas lietotājam lieku 

darbu nerada; 

• daļa informācijas pašvaldībām prasa arī zvērināts revidents; 

• Ir pašvaldības, ar kurām vienošanās, ka tās iesniegs to pašu tabulu, kas ir sagatavota zvērinātam 

revidentam; 

• ir informācija no prasītā, kas  jau bija jābūt pašvaldības rīcībā 2024.gada sākumā vai labākajā 

gadījumā 2023.gada decembrī. 

Var droši sazināties ar VK un vienoties par termiņa pagarinājumu. 

Kontakti- Ilze Bādere 

Padomes locekle, Revīzijas un metodoloģijas departamenta direktore 

Tālr.: 23282409 

e-pasts: Ilze.Badere@lrvk.gov.lv 

-  BVKB būvnormatīvu standarti un administratīvā pārkāpuma lietas- plānojam aprīļa sanāksmē 

Augšdaugavas novadā. 

- Iedzīvotāju padomes un līdzdalības budžets. Pašvaldību granti. Kolektīvais iesniegums. 

Milzīgs administratīvais slogs. Cik daudz var regulēt pašvaldība ar SN?- plānojam diskusiju ar VARAM 

paplašinātā valdē Augšdaugavas novadā aprīlī. 

 

3.§ 

Ukrainas digitālās ministrijas padomniece Ieva Ilvesa  iepazīstina ar kiberdrošības speciālistu sagatavošanas 

ieceri  RTU/Google projekta ietvaros (2.prezentācija pielikumā). Aicināt pieteikties darbiniekus, jauniešus, citus 

interesentus un būt gataviem uzņemt praksē pie sevis šos studentus, kuri nākotnē papildinātu iztrūkstošos  

darbiniekus. GOOGLE ar iniciatīvu 12 ES valstīs, ir arī projekti ASV. 



Vai šie cilvēki varēs nodrošināt kiberdrošības pārvaldnieka darbu (būs sertifikāts?)- lauž šķēpu MK 

noteikumos par to.  

 

4.§ 

Valsts ugunsdzēsības un glābšanas dienesta (VUGD)  priekšnieka vietnieks pulkvedis Ivars Nakurts 

iepazīstina ar aktualitātēm civilās aizsardzības jautājumos (3.prezentācija pielikumā) 

 Vai visiem uzstādīti dūmu detektori mājās?- vienam nav (saņem dāvanā). Ļoti nepieciešams, lai var ātri reaģēt 

pats un  VUGD var paspēt palīdzēt! 

Būvēm līdz 5 stāviem nav obligāta prasība patvertnēm, augstākām ir. patvertne var būt gan pagrabā, gan cokola 

stāvā. Diskusija par normatīviem. 

CA zīmes (ES standarts ar latvisko nosaukumu- patvertne), izvietošana- jāskatās, lai redzama! Pašvaldības CA 

plānā norāda patvertņu vietas. Saldus ir digitālā formātā ievietojis mājas lapā, lai iedzīvotāji zina. 

Ēku apsekošanas metodika: VZD info, apsekošana (vai ūdens nestāv pagrabā? Vai neiet cauri 

ūdens/kanalizācijas caurules? Vai nav strat;e;gisks objekts?  Tad vēlams, lai 2 izejas u.c.) 

4000 apsekotas, 3193 novērtēta atbilstība prasībām. 400 atbilst, daļēji 1258, pašvaldības sāk izlikt zīmes, valsts 

(ministrijas) vēl nav sākušas. Visa Latgale izlikusi. 

Pietiekamība 43% iedz., bet tas ir matemātisks modelis. 

Iecere- informācijas pieejamība sabiedrībai. 112 aplikācijā- ieteikums katram nodrošināties. Ja nav tīkls 

pieejams, domā par iespēju bildes izveidošanai ar karti, kas katram glabājas telefonā. 

Finansējums- cerība par ~ 20 milj.EUR šogad. Vienam projektam max 30 tūkst., pārējo iegulda īpašnieks. Vēl 

plānojas norvēģu instruments. Varētu aprīkot ~1200 ēkas. 

Rīgā ir viena ēka Spilves teritorijā, kas atbilst prasībām, bet nav apkārt neviena ēka. 

Ķekavas novadā ir SN, kas ļauj ieguldīt pašvaldības iedzīvotāju īpašumos. Arī Rīga ieplānojusi līdzekļus šim 

mērķim. 

 

 

5.§  

 

Rīgas domes Civilās aizsardzības un operatīvās informācijas pārvaldes vadītājs Gints Reinsons iepazīstina ar 

Rīgas pašvaldības pieredzi (4.prezentācija pielikumā). Rīgas karte, kas parāda pašvaldības             patvertnēm 

piemērotas vietas pēc kvalitātes. Apzīmē lēni, jo katru izvērtē, diskutē ar valdītāju, veic pirmo sakārtošanu 

(izvāc kultūras slāni). Valsts objektu karte (process pavisam gauss) 

Rīgas Mākslas telpa- visa pazeme plānota pieejai publiski. 

Katram objektam apsekošanas kartiņa. 

. 

6.§  

LPS padomnieks Aino Salmiņš par gatavību un darbības  nepārtrauktība pašvaldībās krīzes situācijās 

(5.prezentācija pielikumā) 

Valsts lēni rosās. Pašvaldības uzņem nopietni un ar atbildību šādus jautājumus, tādēļ zīmes izliek tad, kad 

patvertne jau ir publikai pieejama. 

 

Jautājumi/atbildes, komentāri: 
• Komunikācija vāja, bet labais darbs, ka ēkas apsekotas. Vadlīnijas obligātās un vēlamās. 
• Ātra patveršanās vieta un ilgāka uzturēšanās vieta 
• Ventspils aprēķinājusi inventāra konplekta cenu- ~12 000EUR ~100-120 iedz.patvertnei, ēkas 

katra citādi plus, ja augsti gruntsūdeņi, vajag domāt par cokolstāvu pielāgošanu. 
Kultūrvēsturisko objektu pagrabi jāsakārto, lai glābtu nacionālās vērtības. 

• Nepieciešami valsts līdzekļi (tāpat kā militāro aizsardzību stiprinām- noteikt % arī   civilajai 
aizsardzībai, lai cilvēki justos droši savā valstī! 

• 28.02.pašvaldību vadītājiem sanāksme. 
 



Novada apskate: Zvejnieku parks (renovēta estrāde, stadions)  
Kapteiņu ostas teritorija 
Jahtu servisa ēka un promenāde, tilts par Salacu Salacgrīvā. 
Mājupceļā viesi aicināti veikalā TOP, apmeklēt pašvaldības izstāžu zāli – veikalu – Radīts Limbažu novadā 
(iespēja iegādāties a/s Brīvais vilnis un  citu novada uzņēmumu ražoto produkciju) 
 
 
Videoieraksts LPS mājas lapā. 
 
Sanāksmi beidz  plkst. 16.15 

 

 

Sanāksmes vadītājs       U.Fjodorovs 

 

Protokolēja        S.Sproģe 

 

 

 


